
International Student Brochure



Kunming Railway Vocational and Technical College (KRVTC) is an associate degree level general higher vocational college, which sponsored by 

Kunming Municipal People’s Government and directed by Yunnan Provincial Department of Education, which specializes in training high-quality 

technical and skilled personnel in railway, postal and communication fields. KRVTC started its way in running school since 1958, after years of change 

and hardship, several times of renaming and reorganization, provided large numbers of talents for railway and urban rail transit around Yunnan and 

even China.

KRVTC has two campuses, Xiaoshiba and Yangfu, covering an area of about 25.5 hectares, a building area of 170000 square meters, fixed assets of 

600 million yuan, and a library of more than 330000 books. There are more than 6700 full-time students enrolled. All varieties of teaching and service 

facilities such as Campus Network, Multi-media Classrooms, Standard Language Labs, Electronic Reading Rooms, Track and Field Ground and GYM 

are available.

KRVTC constructed 5 professional departments: Railway Rolling Stock, Railway Electrical Engineering, Railway Transport， Electrical & 

Mechanical Engineering, and post & telecommunication, opened 25 majors including Railway Locomotive, Railway Power Supply Technology, 

Railway Automatic Signal Control, Railway Transportation Operation Management, URT Vehicle Technology, URT Mechatronics Technology, 

EMU maintenance, etc. 
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KRVTC keeps the “going out” education philosophy of schooling， actively participates into and 

servers for “Belt and Road” initiative construction, successively dispatched several teachers to 

Inner Mongolia Railway in Kenya and Djibouti-Addis Ababa Railway in Ethiopia to train the local 

copilots. Not unexpectedly, they achieved remarkable results in Kenya and Ethiopia as it ought to be. 

Kunming Municipal Education Exchange Center of Foreign Affair has been approved and officially 

established in KRVTC in 2019, to implement educational foreign affair of Kunming City, contains 

talents training, policy advisory, and international students service. Prime Minister Thongloun Sisoulith 

of Laos and peers visited KRVTC during his visit to China in January 2020. 
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a) Be good in health, Sound in body and mind, corrected visual acuity should not less than 4.8. Stutterer, chromatopsia
and anomalous trichromatism are not be accepted; psychiatric history in personnel are not be accepted; person with 
chronic diseases may affect normal body functions are not be accepted.
b) A high school graduation certification or corresponding proof is necessary.
c) Be in good manner and behavior, willing to abide by the laws and regulations of P.R.China, willing to abide by the disci-
pline and regulations of KRVTC
d) Enrollment Countries: the legal countries in line with the PRC recognized

Admission objects02



Business-oriented for those enterprises related to locomotive system and rolling stock equipment manufacture and 
maintenance. Be able to obtain a position engaged in railway locomotive utilization, maintenance, management and 
renewal. Have corresponding expertise knowledge about locomotive utilization, maintenance, manufacture, etc. Have 
corresponding ability to match related positon or land related job.
Remarks: for Male only

Business-oriented for those enterprises related to national railway or regional railway. Have corresponding expertise 
knowledge and skill about railway shunting, train reception and departure, passenger transport organization, freight orga-
nization, luggage and package transportation organization, etc. Be able to match the related positon or land related job 
such as shunting operator, freight clerk, and passenger transport clerk.

Enrollment major03
a) Railway Locomotive Application and Maintenance

b) Railway Transportation Operation Management
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3 years full-time student education 
(Program ongoing: Sep 2024–Jun 2027 )

PAGE 05krvtc intro

Length of study04



Qualifications05
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Associate Degree will be acquired from KRVTC after the paper examination of required courses and oral examination 
for graduation have been completed



PAGE 07krvtc intro

Fees06

No.

1

2

3

4

Classification

Tuition

Domitory fee

Health insurance

Residence permit fee

Amount (CNY)

10,000/ea./year

800/ea./year

800/ea./year

800/ea./year

Remarks



How to Apply07
1.Go to official website of Kunming Railway Vocational and Technical College to download the “Application Form for
Foreigners Studying in Kunming Railway Vocational and Technical College”；

2.Send the application form to the mailbox：ktzydwc@126.com；

4. Upon approval, the school will send admission materials such as “Admission Notice”, “Visa Application Form for

Studying in China” (JW202 Form), and“Admission Guide”to the admitted applicants.

3.Pay attention to the delivery mailbox and wait for a reply；
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Scholarship08
Scholarship Categories

Yunnan Government 
Provincial Scholarship

Yunnan Government 
Provincial Scholarship 

Application Method

Login http://ww-
w.kmtdzy.cn/ to 

check
30000CNY/year/ea.

Login http://ww-
w.kmtdzy.cn/ to 

check

Kunming Government 
Municipal Scholarship 
for Foreign Students 
in Kunming Municipal 

Universities and 
Colleges Application 

Method

1st class：10000CNY/-
year/ea.

2nd class：8000CNY/-
year/ea.

3rd class：6000CNY/-
year/ea.

Associate 
Degree Mar

NovAssociate 
Degree

Kunming Government 
Municipal Scholarship for 

Foreign Students in 
Kunming Municipal 

Universities and Colleges

Time Method Conditions StandardAdmissions



Contact us11
1. Tel.：+86-871-64992080

2. E-mail：ktzydwc@126.com
3. Web：http://www.kmtdzy.cn
4. Add：16# Xiaoshiba Rd. State Level Kunming Eco-
nomic and Technological Development Zone. Zip 650208.
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实习实训设备
Internship training equipments
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Library



运动场
Sports ground

PAGE 13krvtc intro



校园美景

Beautiful campus
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文化体验活动
Cultural experience activities
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文化体验活动
Cultural experience activities



学生实训环境

Student Training Environment 
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云南高速铁路实训基地

Yunnan High-speed Railway Training Base
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学生实习

Student internships



学院有小石坝和羊甫两个校区，占地382亩，校舍建筑面积17万平方米，固定资产6亿元，图书馆藏书

33万余册。全日制在校生6700余人。校园网、多媒体教室、标准语音室、电子阅览室、田径运动场、室内体

育馆等教学、服务设施一应俱全。

学院紧密对接省市支柱产业、新兴产业发展战略,设置和动态调整专业，以轨道交通专业为办学特色，加

大装备制造和信息通信高水平专业群建设，培养技术技能人才服务区域经济社会发展。现设有“机车车辆” 

“电气工程”“铁道运输”“机电工程”和“邮电”5个学院，开办25  个专业，涵盖铁道、城市轨道交通、

信息通信主要工种岗位。
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昆明铁道职业技术学院是由昆明市人民政府主办、云南省教育厅业务指导的专门培养铁道和邮政通信类

高素质技术技能人才的公办专科层次普通高等职业院校。始建于1958年，历经岁月变迁，几经易名、数次重

组，为云南乃至全国铁路和城市轨道交通行业输送了大量人才。

基本情况01
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学院坚持“走出去”对外办学理念，主动融入和服务国家 “一带一路”建设，先后派遣多名教师

赴肯尼亚蒙内铁路、埃塞俄比亚亚吉铁路开展机车副司机培训，为非洲当地培养铁路技术人员，援外

培训卓有成效。2019年，学院加挂昆明市教育对外交流中心牌子，履行昆明市教育对外人才培训、

政策咨询、留学生服务等职能。2020年1月，老挝总理通伦·西苏里一行在访华期间，专程莅临学院

考察调研。
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招生对象02
1.身体健康，肢体健全，无口吃、无色盲色弱，矫正视力4.8及以上，无精神病史，无影响功能和身体的慢性疾病；

2.具有相当于国外高中毕业的学历或证书的外籍学生；

3.品德良好，愿意遵守中国法律法规，遵守昆明铁道职业技术学院的规章制度。

4. 招生国别：符合中华人民共和国承认的合法国家。



面向铁路机务系统及机车车辆装备修造企业，能从事铁路机车运用与检修、管理及技术改造等工作，具有

扎实的机车运用、检修、生产等专业理论知识，具有本专业相关领域工作的岗位能力和专业技能。(限男性)

面向国家铁路、地方铁路及大型厂矿企业运输部门的铁路运输基层站段，具备铁路调车、接发列车、客运

组织、货运组织、行包运输组织等技能，适应铁路调车员、货运员、客运员等相关岗位工作。

招生专业03
铁道机车运用与维护

铁道交通运营管理
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通过规定课程考试和毕业课题答辩后，
我院颁发专科（高职）毕业证书。

学制04

学历05

全日制三年（本届2024年9月至2027年7月）
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序号

1

2

3

4

类别

学费

住宿费

保险费

居留许可费

金额（元）

10000元/人/年

800元/人/年

800元/人/年

800元/人/年

备注

昆明铁道职业技术学院收费标准06
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1.登陆昆明铁道职业技术学院官网下载《昆明铁道职业技术学院外国人员留学申请表》；

2.申请表完成填写后发送至邮箱ktzydwc@126.com；

3.关注送件邮箱，等候回信；

4.经审核通过，由学校向被录取者寄发《录取通知书》《外国留学人员来华签证申请表》（JW202表）及《入学指南》等录
取材料。

如何申请07
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奖学金类别

《云南省政府奖学金申请办法》 登录http://ww-
w.kmtdzy.cn/查看 30000元/人/年

一等：10000元/人/年
二等：8000元/人/年
三等：6000元/人/年

登录http://ww-
w.kmtdzy.cn/查看

《昆明市市属高校外国留学生
政府奖学金申请办法》

3月专科

专科 11月

招生
类别

申请
时间

管理办法 申请资格 奖励标准

昆明市市属高校外国留学生政
府奖学金项目

云南省政府奖学金项目

奖学金08
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昆明铁道职业技术学院外国留学生入学申请表
KUNMING RAILWAY VOCATIONAL AND TECHNICAL COLLEGE APPLICATION OF ADMISSION FOR FOREIGN STUDENTS

请申请人认真阅读下方的注意事项后再填写表格各项 

Please read CAREFULLY the IMPORTANT NOTES below before fi l l ing out this form.

注意事项/Important Notes: 

1.请使用打字机或电子工具填写此表，若条件不允许,请使用印刷字体手动填写并确保内容清晰可见。

2.请申请人用中文或英文填写，其他文字或缺项的申请表无效。

3.需在本表相应框内做出选择的地方，请用符号“×”表示。

4.申请人所有个人信息需与护照保持一致。

1.护照用名/FULL NAME

14.申请类别/Student Category

□专科生/Associate Degree Student □进修生/Visiting Student □交换生/Exchange Student (Name of Current University/College

8. 婚姻状况/Marital Status □已婚/Married    □未婚/Never Married    □离婚/Divorced    □丧偶/Widowed

Complete this application form with a type writer or fi l l  it in electronically please, if that is NOT possible, hand write in BLOCKLETTERS and keep it clearly.

Please mark “×” to check the box in the relevant items to indicate your selection.

All applicants’ personal information should be fi l led as shown in PASSPORT.

This form is to be completed by the applicant in Chinese or English ONLY. Any incomplete application or application completed in languages other than Chinese or 
English will be invalid.

11. 电话/TELEPHONE 12. 电子邮件/E-MAIL

2.国籍/Nationality 3. 宗教/Religion 4. 性别/Sex: □男/Male   □女/Female

姓/SURNAME 名/FIRST 中间名/MIDDLE

5. 护照号码/Passport No. 6. 护照签发日期/Date of Issue （年/月/日 YYYY/MM/DD）

7. 护照有效截止日期/Date of Expiry （年/月/日 YYYY/MM/DD）

9. 出生地点/Place of Birth 出生日期/Date of Birth （年/月/日 YYYY/MM/DD）

10. 永久通讯地址/Permanent Address 邮政编码/Zip Code

13. 目前通讯地址/Current Mail Address (if different from permanent address) 邮政编码/Zip Code

17. 语言熟悉程度/Language Proficiency

中文/Chinese □四级及以上/HSK 4.0 or above  □三级及以下/HSK 3.0 or below   □无/ N/A

15. 申请专业/Applying Major 16. 本人最高学历/Highest Educational Level 校名/Institution



联系我们09
1.电话：+86-871-64992080 2.邮箱：ktzydwc@126.com 3.网址：http://www.kmtdzy.cn

4.地址：云南省昆明市国家级经济技术开发区小石坝16号 邮编：650208。

1. 上述情况真实无误。/ I have reviewed the above information, and it is true and complete to the best of my knowledge.   2. 在中国学习期
间遵守中国政府的法律和学院的规章制度。/ I shall abide by the laws of the Chinese government and the regulations of the KRVTC.

学校审核

申请人保证:/I hereby affirm:
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申请人签字/Signature 日期/Date

※备注：填写完后请发送至邮箱ktzydwc@126.com
※Note: After fi l l ing out, please send it to the email ktzydwc@126.com

FOR OFFICIAL USE ONLY

年     月     日 年     月     日 年     月     日 年     月     日

对外交流服务中心负责人签名盖章 就读学院负责人签名盖章 主管领导签名教务处负责人签名盖章



留学生招生简章
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